
 PROTOKÓŁ Nr 16/2020

z posiedzenia Komisji  Kultury,  Oświaty i Zdrowia,  Komisji  Budżetu, Rolnictwa
i Rozwoju Gospodarczego i  Komisji Rewizyjnej Rady Gminy

odbytego w dniu 25 luty  2020 r.
w sali  posiedzeń Urzędu Gminy w Gierzwałdzie.

Posiedzenie rozpoczęto godz. 12 0 0  -  zakończono godz. 17 1 5 .
Przewodniczyła:  Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji – Ewa 
Bawolska
Obecni: członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności.
(lista obecności w załączeniu – zał.  Nr 1).
Nieobecni:  Przewodnicząca Rady Gminy Pani Cecylia Lecewicz-Husar
Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy (od godziny 15:20)
   2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy
   3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy
   4. Małgorzata Grabowska- Kierownik Biblioteki w Gierzwałdzie
 
   
Ad pkt.  1  i  2.  Przewodnicząca  Komisji  Skarg  Wniosków  i  Petycji-  pani  Ewa
Bawolska  -  dokonała  otwarcia  posiedzenia  Komisji.  Stwierdziła  prawomocność
obrad oraz przedstawiła projekt porządku obrad.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  poprosił  o  przesunięcie  punktów,
które przedstawia Wójt do momentu aż pojawi się na obradach. 

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili  zgodę – jednogłośnie.
Poprosił  o  dodanie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia
zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku  Spółdzielczego  w Olsztynku  na
nieruchomości  stanowiącej własność Gminy Grunwald. 

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili  zgodę – jednogłośnie.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zawnioskował  o  dodanie  do  porządku  obrad
projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  składu  stałych  komisji  Rady  Gminy
Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili  zgodę – jednogłośnie.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  zawnioskowała  o  dodanie   do
porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia
Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym  im.  Janiny  Pelczarskiej  na  działanie  Wójta
Gminy Grunwald.

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili  zgodę – jednogłośnie.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa Bawolska  –  zaproponowała  aby dodać  do
porządku  obrad  jako  punkt  4  rozpatrzenie  wniosku  w  sprawie  ceny  reklam.  Na
sali  posiedzeń jest wnioskodawca Pan xxxx

Radni w głosowaniu jawnym wyrazili  zgodę – jednogłośnie.

Porządek  obrad  Komisji  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  –  14  głosami
za,  przeciwnych  nie  było,  wstrzymujących  się  nie  było  w/g  następującego
wyszczególnienia:
1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad.
2.  Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji .
4. Rozpatrzenie wniosku w sprawie obniżenia cen reklam w gminie Grunwald.

1



5. Możliwości finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane. Ocena
zakresu zamierzeń inwestycyjnych dot. poprawy nawierzchni dróg gminnych na 2020 r.
6. Sprawozdanie z działalności za 2019 r. i plan pracy na 2020 r. Gminnego Ośrodka Kultury
oraz Gminnej Biblioteki w Gierzwałdzie.  
7. Kalendarz Imprez sportowych, oświatowych i kulturalnych na 2020 r.
8. Plan pracy Grunwaldzkiego Centrum Sportu, Rekreacji i Turystyki. 
9.  Ocena  utrzymania,  potrzeb  remontowych  oraz  nakładów  na  funkcjonowanie  świetlic
wiejskich.
10. Analiza kosztów związanych z dowozem uczniów do szkół. 
11.  Informacje na temat stanu zaległości podatkowych.
12. Ocena realizacji inwestycji wykonanych w 2019 r. i planowanych na 2020 r.
13.  Zaopiniowanie projektów uchwał na XXI Sesję Rady Gminy Grunwald: 
13.1. w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020-2032.
13.2. w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
13.3.  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  finansowo  –  księgowej  dla  samorządowych
jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.
13.4. w sprawie szczegółowych zasad ustalenia czynszów regulowanych.
13.5. w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania  osobom  fizycznym  dotacji  celowej  na
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Grunwald w
roku 2020.
13.6. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy  Grunwald
nieruchomości niezabudowanej położonej w obrębie geodezyjnym Grunwald działka nr 8/4.
13.7. w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po  umowach
zawartych na czas oznaczony do 3 lat.
13.8. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w trybie przetargu
nieograniczonego działka nr 290 obręb Mielno.
13.9.  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na   sprzedaż   nieruchomości  niezabudowanej  w  trybie
przetargu nieograniczonego działka nr 112 obręb Dylewo.
13.10. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy po umowach zawartych na
czas oznaczony do 3 lat  działek nr 255/21 oraz 255/22  w obrębie geodezyjnym Stębark.
13.11. w sprawie ustalenia zasad korzystania z parkingu na działce nr 255/21 i 255/22 obręb
Stębark oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie z tego parkingu.
13.12. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki na rzecz Banku Spółdzielczego w
Olsztynku na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Grunwald.
13.13.  w sprawie ustalenia składu stałych komisji Rady Gminy Grunwald.
13.14.  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  Pomoc  Dzieciom  Potrzebującym  im.
Janiny Pelczarskiej na działanie Wójta Gminy Grunwald.
14. Wolne wnioski i zapytania.
15.  Zamknięcie obrad.

Ad pkt. 3.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejnym  punktem  jest
przyjęcie protokołu  z 15  posiedzenia komisji Rady Gminy Grunwald.

I. Protokół  nr  15/2020  z  27  stycznia  2020  r.–  przyjęto  w  głosowaniu
jawnym jednogłośnie.

Ad pkt. 4.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt   rozpatrzenie
wniosku  w  sprawie  obniżenia  cen  reklam  w  gminie  Grunwald.  Odczytała
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wniosek  w  sprawie  obniżenia  ceny  za  umieszczenie  reklamy  (zał.  nr  3)  Na  sali
obrad jest wnioskodawca Pan xxx.
Wnioskodawca-  pan  xxx-  określi ł  miejsca,  w  których  chciałby  umieścić
reklamy,  przybliżył  prowadzoną  działalność  gospodarczą  oraz  podał  propozycje
stawek zmniejszoną o 50% od obecnej. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała,  czy  opłata  za  reklamę  jest
całoroczna.
Wnioskodawca-  pan  xxx-  odpowiedział,  że  jeszcze  nie  wie  zależy  od
podpisanej umowy gdyż do tej  pory nie umieszczał reklam.
Podinspektor-pan Dawid Rachuba-  poinformował,  że jeżeli  reklama ruchoma z
umową czasową to za m 2  opłata wynosi 20zł.
Wnioskodawca-  pan  xxxx-  odpowiedział,  że  jest  zainteresowany  reklamą  stałą
ale zastanowi się nad tym.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  przybliżył  treść  obowiązującej  uchwały
XXXVIII/222/2017  z  dnia  31  marca  2017  w  sprawie  umieszczania  reklam  na
terenach,  budynkach,  innych  obiektach  i  urządzeniach  komunalnych  z  tego
tytułu opłat.  Stwierdził,  że nie można robić wyjątków bo prawo obowiązuje i  nie
można robić odstępstw.
Radca  prawny-  Anna  Szypułowska-Stasiak-   przyznała  rację  radnemu
Ryszardowi Bali.  
Wnioskodawca-  pan  xxx-  podał  argumenty,  że  ma  możliwość  umiejscowienia
reklamy  przy  drodze  powiatowej  gdzie  są  tańsze  ceny  ale  chciał  z  gminą
podpisać umowę. 
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zaproponował  aby  gmina  podjęła  nową  uchwałę  z
nowymi stawkami obowiązującymi dla wszystkich.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  złożyła  wniosek  do  rady
gminy  o  przekazanie  wniosku  do  wiceprzewodniczącego  Rady  Gmin  o  zbadanie
wniosku Pana Wojciecha Rólki w sprawie ceny za umieszczanie reklam.

Radni w głosowaniu jawnym  wyrazili  zgodę – jednogłośnie.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  przewodniczący
przyjął  wniosek  Pana  Wojciech  Rólki  w  sprawie  ceny  za  umieszczanie  reklam
oraz  przekazał  do  zbadania  Przewodniczącemu   Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i
Rozwoju Gospodarczego.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 5.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  możliwości
finansowe dotyczące remontów dróg gminnych w oparciu o aktualne dane.  Ocena
zakresu  zamierzeń  inwestycyjnych  dot.  poprawy nawierzchni  dróg  gminnych  na
2020 r.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  przedstawiła  plany  na  2020  r.
dotyczące  remontów  dróg  gminnych.  W  planie  jest  przebudowa  drogi  w
miejscowości  Dylewo  w  kwocie  470  tys.  zł.  oraz   144  tys.  zł  na  inne  bieżące
remonty dróg wg. bieżących potrzeb.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  zapytał  czy  remont  drogi  w  Dylewie  jest
dofinansowany z powiatu.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała ,  że  jest  to  droga
gminna.
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Radna- pani  Małgorzata Kamińska  –  dodała,  że  dofinansowanie  jest  w ramach
programu  z  urzędem  marszałkowskim.  Zapytała  o  podział  środków  z  telemetrii,
która została  wstrzymana a środki przesunąć na kanalizację drogi  gminne,  czy ta
zmiana została wprowadzona. 
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska- odpowiedziała, że przy rozmowach
o budżecie wyjaśni wątpliwości.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała,  czy  taka  możliwość  nadal
istnieje.  Czy  można  przełożyć  program z  telemetrią  a  środki  przesunąć  na  dział
wodociągi oraz remonty dróg.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jeżeli  wniosek
będzie  odrzucony  w  sprawie  telemetrii  to  jest  taka  możliwość  ale  na  chwile
obecną program jest ujęty w budżecie. 
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  przypomniał,  że  taka  decyzja  został  podjęta  na
ostatnim posiedzeniu  komisji,  program telemetrii  został  wykreślony z budżetu  w
głosowaniu  jawnym.  Uznał,  że  nie  powinno  się  na  każdym  posiedzeniu  ten  sam
temat  konsultować,  jeżeli  radni  się  wypowiedzieli  to  powinny  zmiany  zostać
wprowadzone. 
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał,  czy  droga  w  Dylewie  będzie  tak
samo  wykonana  jak  we  Frygnowie,  czyli  nigdy.  Przeznaczone  było  50  tys.  zł  i
nie  zostało  przekazane   z  budżetu,  a  350  tys.  zł  z  dofinansowania
zrezygnowano.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  czy  trwają  prace  związane  z  opracowaniem
projektów  remontów  kolejnych  dróg  na  terenie  gminy.  Sołectwa  przeznaczyły
środki na projekty.
Podinspektor-pan  Dawid  Rachuba-  oznajmił,  że  projekty  są  realizowane  w
sołectwie  Stębark,  przygotowanie  projektu  chodnika.  W  sołectwie  Mielno
wyłoniony projektant ale nie przystąpił  do prac.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zaproponował  aby  nie  zasypywać  się  samymi
projektami, na które nie będzie środków do realizacji.  
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 6.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  kolejny punkt  sprawozdanie z
działalności  za  2019  r.  i  plan  pracy na  2020  r.  Gminnego  Ośrodka  Kultury  oraz
Gminnej  Biblioteki  w Gierzwałdzie.  Na posiedzenie  komisji  był  zaproszony Pan
Daniel  Stempkowski,  który  nie  zjawił  się  więc  nie  możemy  obradować  w  tym
temacie.  Na  obradach  jest  Pani  Kierownik  Gminnej  Biblioteki  w  Gierzwałdzie,
którą poproszono o przedstawienie sprawozdania i planu pracy.
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  przedstawiła
sprawozdanie za 2019 rok  (zał. nr 4).
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  o  wzrost
czytelnictwa.
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  odpowiedziała,
że  poziom  jest  bardzo  zbliżony  ale  po  akcji  „Mała  książka  wielki  człowiek”
wzrosła w grupie młodszych. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  czy  na  2020r.  jest
przewidziana organizacja klubu książki dla osób starszych.
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  odpowiedziała,
że  biblioteka  współpracuje  z  seniorami,  np.  z  okazji  dnia  8  marca  zaproponuje
powstanie klubu książki i ma nadzieje,  że będą zainteresowani.

4



Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o  przedstawienie
planu pracy na 2020 rok .
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  przedstawiła
plan pracy na 2020 rok (zał nr 5).
Przewodnicząca Komisji  -  pani Ewa Bawolska – zapytała i le 2019 r.  biblioteka
zakupiła książek  i  jakie ma  plany zakupowe na 2020r.
Kierownik Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  odpowiedziała  ,
że   jest  plan i  jest  to  związane z  dotacją  z  ministerstwa.  W zależności  od kwoty
dotacji  będą  zakupy.  W  kwietniu  -czerwcu  będzie  wiadomo  o  kwocie
dofinansowania a zakupy od stycznia 2020r. będą na poczet wkładu własnego.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  przypominał  o  wielokrotnym  zgłaszaniu  aby
wprowadzić  elektroniczny  spis  dostępności  książek.  Spowodowałoby  to  wzrost
zainteresowania  oraz  wygodę  w  sprawdzaniu  dostępności  książek.  Odniósł  się
do  wypowiedzi,  że  nie  jest  znana  dotacja  na  zakupy  książek  ale  proporcja
wydatków  z  kwot  uzyskanych  z  ministerstwa  a  własnego  budżetu  jest
rozbieżna,  z ministerstwa jest  3 tys.  zł  z budżetu 12 tys .  zł .  
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  odpowiedziała,
że   nie  jest  to  kwota  stała,  ale  o  której  dowiadujemy się  w  momencie  składnia
wniosku.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-   zaapelował   aby  wprowadzić  dostęp  do  katalogu
elektronicznego gdyż w obecnych czasach to już jest  podstawa.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  odniosła  się  do apelu radnego
Ryszarda  Bali  aby  zastanowić  się   jak  ma  to  zrobić  zatrudniona  jedna  osoba
oraz czy  stać na to gminę.  
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  dodała,  że  jest
15  tys.  pozycj i ,  wprowadzanie  danych   na  jedną  pozycję  to   ok  1h,  jest  też
termin.  Jedna osoba nie  jest  w stanie  wykonać tej  pracy podczas  gdy są jeszcze
obowiązki codzienne.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –   s twierdziła,  że  albo  gminę
stać  na  pracownika,  który  zajmie  się  wprowadzaniem  do  katalogu  albo  nie
podejmujemy tematu.
Radny-  pan  Piotr  Szewczak-  zapytał  czy  istnieje  możliwość  telefonicznego
kontaktu z biblioteką.  
Kierownik Gminnej Biblioteki-  pani Małgorzata Grabowska- potwierdziła,  że
są  różne  formy  kontaktu  z  czytelnikiem,  jeżeli  ktoś  chce  informacji  o  książce
to też uzyska telefonicznie lub mailem. 
Radny– pan Ryszard Bala -  zapytał  w jakich  godzinach  pracuje  biblioteka  i  i le
osób jest  zatrudnionych.
Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska-  odpowiedziała,
że  biblioteka  pracuje  w  godzinach  7  -18  i  w  tej  chwil i  obecnej  jest  dodatkowo
osoba po stażu do 20 marca 2020r.
Radny–  pan  Ryszard  Bala -  s twierdził ,  iż  najczęściej  pracują  dwie  osoby.
Przedstawił,  że  sposób  elektroniczny  istnieje   od  20  lat  a  my  nadal   mamy
papierologię.  Jeżeli  jest  katalog  i  wyszukując  książki  można  się  zapoznać  a
dzwoniąc  to  pytam  o  konkretną  książkę.  Dane  do  katalogu  można  ściągnąć  z
istniejących  już  programów  jest  to  kwestia  chęci  i  organizacj i  pracy.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  reasumując  chciałabym
dodać,  że powstanie katalogu internetowego wymaga zapewnienia pracownika po
bibliotekarstwie  a  nie  stażysty  z  przypadku  oraz  zapewnienie  w  budżecie
środków na ten cel.
Radny- pan Arkadiusz Piasecki - prosił o przedstawienie kosztorysu.
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Kierownik  Gminnej  Biblioteki-  pani  Małgorzata  Grabowska  –  wymieniła
koszty:  zakup  komputera  z  określonym  oprogramowaniem  ok  7  tys.  zł
dodatkowo  czytnik,  umowa  z  pracownikiem.  Dodała,  że  jest  to  dobre
rozwiązanie ale jest  ograniczany  budżet,  który jest przeznaczony na bibliotekę i
jest zbyt niski.  
Radny- pan Arkadiusz Piasecki - zaproponował aby złożyć wniosek do budżetu
na 2021 rok Radni będą mogli  go rozpatrzyć.
Radna- pan Krystyna Zwalińska - zapytała ile w ciągu roku jest zakupowanych
książek.
Kierownik Gminnej Biblioteki-  pani Małgorzata Grabowska – odpowiedziała,
że   w  ciągu  roku  zgodnie  wydawanymi  nowościami  są  zakupowane  książki,
sukcesywnie uzupełniamy nowości wydawnicze.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki  –  stwierdził,  że  wprowadzenie  technologii
wpłynąłby na prestiż gminy i biblioteki,  i  że warto w to zainwestować. 
Radni więcej uwag nie zgłosli.

Ad pkt. 7.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  to  Kalendarz
Imprez  sportowych,  oświatowych  i  kulturalnych  na  2020  r.  Przedstawić
informację  miał  Dyrektor  GOK  ale  jest  nieobecny,  poprosiła  o  wyjaśnienie
sekretarza gminy.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  przedstawił  harmonogram
planowanych  imprez  ,  oznajmił  że  został  wysłany  radnym  na  skrzynki  mailowe
wraz z zaproszeniem na posiedzenie.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa Bawolska-  stwierdziła,  że  został  wysłany
jako  harmonogram  planowanych  działań  na  rok  2020-2021.  Stwierdziła,  że  nie
jest obecny dyrektor  GOK i zapytała  kto udzieli  informacji.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  z  przyczyn
osobistych  dyrektor  GOK nie  mógł  zjawić  się  na  posiedzeniu  komisji  ale  będzie
uczestniczył  na  XXI  sesji  Radny  Gminy  w  dniu  27  lutego  i  wtedy  odpowie  na
wszystkie pytania.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska-  poprosiła   o  analizę
przedstawionych  działań  GOK  w  odniesieniu  do  programu  pracy  GOK,  który
dyrektor  przedstawił  podczas  konkursu  na  to  stanowisko.  Stwierdziła,  że  po
dwóch miesiącach program dyrektora nie jest  realizowany.
Radny- pan Zbigniew Napłoszek- zapytał  czego nie udało się zrealizować.
Przewodnicząca Komisji  -  pani Ewa Bawolska- brak dnia babci i  dziadka,  brak
zaplanowanego dnia kobiet oraz dnia matki.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  stwierdził,  że  to  jest  powszechny  błąd,  iż  nie
bierze się pod uwagę poprzednich dokumentów.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  -  ale  rolą  Rady  jest
kontrolowanie jednostki, w inny sposób nie mamy możliwość.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 8.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  to  p lan  pracy
Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu,  Rekreacji  i  Turystyki.  Przedstawić  punkt
powinien   Kierownik  Grunwaldzkiego  Centrum  Sportu  Rekreacji  i  Turystki  ale
pan  Leon  Prusakowski   także  jest  nieobecny.  Stwierdziła,  że  ten  punkt  będzie
omawiany na XXI Sesji Rady Gminy.
Radni uwag nie zgłosili.
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Ad pkt. 9.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  to  ocena
utrzymania,  potrzeb  remontowych  oraz  nakładów  na  funkcjonowanie  świetlic
wiejskich.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  przedstawił  informację  na  temat
remontów  świetlic.  Na  materiały  budowlane  kwota  13  286  zł,  planowany  jest
remont  dachu  na  świetlicy  w  Rychnowie  oraz  w  pozostałych  świetlicach  drobne
naprawy np. malowanie.
Radny– pan Ryszard Bala- zapytał czy środki te są z funduszy sołeckich.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  nie  do  tego  trzeba
doliczyć środki z funduszy sołeckich.  
Radny-  pan  Piotr  Szewczak-  zapytał  czy  prawdą  jest  że  środki  z  funduszy
sołeckich nie można przeznaczyć bo świetlice są pod zarządem GOK.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  odpowiedział,  że  fundusz  sołecki  możemy  wydać
na  remont  i  inwestycje  gminne.  Świetlica  jest  mieniem  gminnym  więc  nie  ma
przeszkód aby te inwestycje realizować a środki pochodzą z Urzędu Gminy. 
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  przyznała  rację  Panu
Ryszardowi Bali.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski-  stwierdził,  że  świetlica  jest  nadal
własnością gminy tylko zarządzana jest przez GOK. 
Radny- pan Adam Królikowski - zapytał  o świetlicę w Glądach.
Sekretarz Gminy –pan Jan Sokołowski-  odpowiedział,  że  jest  złożony wniosek
w  ramach  programu  „Senior  plus”  jest  opracowany  projekt  techniczny  oraz
kosztorys  i  czekamy  na  rozpatrzenie.  Planujemy  założenie  domu  seniora  ale  nie
ma co w temacie jeszcze omawiać bo jeszcze za wcześnie.  
Radny-  pan  Adam  Królikowski-  wypowiedział  się,  że  lepiej  jak  wcześniej
Radni  zostaną  poinformowani  bo znowu zostaną  informacje  na samym końcu jak
trzeba będzie zmiany w budżecie  uchwalić.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski-  jeżeli  wniosek  będzie  rozpatrzony
pozytywnie  to  trzeba  będzie  zabezpieczyć  środki  własne  kwotę  ok.  500  tys.  zł.
zakres  pracy  to  remont  wraz  z  wyposażeniem.  Rozstrzygnięcie  konkursu  w
marcu powinno się odbyć.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  czy  beneficjentem  tego
programu będzie Gmina Grunwald.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski-  tak,  beneficjentem  jest  gmina
natomiast  program  zaadresowany  jest  dla  seniorów.  Umowa   podpisana  będzie
przez  Gminę  Grunwald.  Poinformował,  że  dotyczy  remontu  ale  w  2021  roku
będzie można skorzystać z dofinansowania na dalsze prace.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  odniósł  się  do  wypowiedzi  sekretarza,  że  obiekty
gminny  powinny być  remontowane  ale  dom seniora  w  Glądach  to  nie  jest  dobry
pomysł,  powinien być w centrum gminy z lepszym dojazdem.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski -  zgodził  się  z  wypowiedzą  że,  sama
lokalizacja  nie  jest  odpowiednia  ale  pod  względem  wysokości  środków
finansowych, które możemy pozyskać to jest  odpowiedni.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  dodał,  że  ma  nadzieje  iż  dojdzie  do  wykupu
budynku  w  Mielnie.  W  tym  budynku  też  będzie  trzeba  środki  finansowe
zabezpieczyć.  Poprosił  aby  wziąć  udział  w  programie,  który  pozwoliłby
odciążyć  gminę finansowo.
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Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski -  powrócił  do  tematu  domu  seniora  w
Glądach,  wniosek nie  jest  rozpatrzony pozytywnie  więc nie ma jeszcze pewności
czy dojdzie do podpisania umowy.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa Bawolska  -  zadała  pytanie  w sprawie  czy
gmina  lub  pracownicy  namierzą  projekt,  i  nie  jest  on  wpisany  w  planowany
program, to czy nie powinno być  zgody Rady zanim Wójt przystąpi  do działań.  
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-   odpowiedziała,  że  Wójt
samodzielnie  nie  powinien podejmować takich decyzj i,  powinien skonsultować z
Radą ale obiecała sprawdzić pod względem prawnym.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  opisała  sytuacje   z  listopada
2019r.  gdzie  został  podsunięty  Radnym  na  chwilę  przed  sesją  nowy  projekt  i
nikt z Radą nie konsultował.  ,
Poinformowała,  że  Koło  Gospodyń  w  Stębarku  dostało  propozycję  wzięcia
udziału  w programie,  w którym może dostać do 700 tys.  zł  bez wkładu własnego
na  zadania  inwestycyjne  i  misyjne.  Zapytała  czy  w  tym  samym  projekcie  może
wystąpić  jednocześnie  Koło  Gospodyń  z  Mielna  aby  budynek  w  parku  był
zaadaptowany jako świetlica wsi.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski -  poprosił  na  sale   pana  Jarosława
Świniarskiego, który zapoznawał się ze szczegółami tego projektu.  
Inspektor-  pan  Jarosław Świniarski -  odpowiedział,  że  w programie  może  brać
udział  nawet  kilka  wnioskodawców z  jednej  gminy.  Na działania  inwestycyjne  i
misyjne,  jeżeli  chodzi  o  budynki  to  należy  załączyć  dokumentację,  z  której
wynika,  że organizacja posiada tytuł  prawny.
Radny– pan Ryszard Bala-   podsumował  że ,  w sprawie  Mielna  najpierw trzeba
nieruchomość  zakupić,  potem  przekazać  organizacji  i  dopiero  aplikować  o
środki w ramach projektu.
Inspektor- pan Jarosław Świniarski- potwierdził.  
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  skomentowała  opieszałość  w
sprawie  zakupu  nieruchomości  w  Mielnie  twierdząc,  że  ten  rok  zaważył  na  tym
iż nie można wziąć udziału w programie.
Inspektor-  pan  Jarosław  Świniarski-  skomentował,  że  program ten  jest  co  rok
więc w przyszłym roku można skorzystać także.
Radna- pani Iwona Stanka- zapytała,  czy umowy zlecenia dla  świetlicowych są
objęte  terminem,  czy  może  być  zawarta  na  2  miesiące  i  w  nieskończoność
przedłużania.
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  odpowiedziała,  że  przy
umowach zlecenia nie ma ograniczeń.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  zapytał  o  rów  odwadniający  w  Rychnowie
zastępujący  parking.  Czy  jest  możliwość  zasypać  albo  odwodnienie  zrobić  bo
nie ma gdzie parkować.
Radny– pan Ryszard Bala-  odniósł  się  do  sprawozdania  z  działalności  GOK za
2019 rok., w którym jest ocena pracy świetlic i jest  bardzo negatywna. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  odczytała  fragment
sprawozdania:  „…w  wielu  świetl icach  nie  są  prowadzone  żadne  zajęcia,  panuje
ogromny  bałagan  i  nieład.  Po  kontroli  w  kilku  świetl icach  zastałem  brudne
podłogi,  zaniedbane  zakurzone  gry  planszowe,  puste  butelki  po  alkoholu,  zimne
pomieszczenia.  Stwierdzam,  że  w  niektórych  świetlicach  było  widać  używanie
kuchni a nawet zgniłe mięso oraz inne pożywienie…”  . 
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Radny–  pan  Ryszard  Bala-  potwierdził,  że  o  ten  fragment  chodziło  i  Rada  
powinna  zażądać  protokołów  z  przeprowadzonych  kontroli,  aby  nie  oskarżać
wszystkich  i  mieć  wiedzę  na  temat,  które  to  świetl ice  są  zaniedbane.  Nie
wszystkie  świetlice  tak  działają  są  także  zadbane  a  z  tego  sprawozdania  nie
wynika i oskarża wszystkie świetlicowe.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 10.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt analiza
kosztów związanych z  dowozem uczniów do szkół.   Poprosiła  o  informację pana
sekretarza.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  przeprosił,  że  wcześniej  nie  wysłał
sprawozdania  i  dopiero  dziś  je  przedstawi.  Przedstawił  informację  oraz
porównanie  wydatków  z  2019  roku.  Do  analizy  kosztów  użyto  danych  z
sprawozdania  RP28S  za  2019  rok  oraz  uwzględniono  wykonanie  wydatków  oraz
koszty,  które  poniesiono  ale  płatność  będzie  w  roku  2020.  Wartość  dowozu
dzieci  wynosi w 2019 roku  631 937,08 zł.  
Przedstawił  plan  na  przyszłe  miesiące,  w  pełnym  miesiącu  grudzień  2019  roku
wartość 27 598,87zł  ta  kwota pomnożona przez 10 miesięcy daje  kwotę  275 988
zł,  z  tą  samą  liczbą  uczniów  oraz  wynagrodzeniem   kierowcy.   Jest  umowa
zlecenie  na  wynajęcie  ciągnika  koszt  48  600  zł  oraz  opieka  dzieci   450  zł
miesięcznie.  Jedna osoba sama dowozi dziecko więc otrzymuje zwrot za paliwo.
Z  przedstawionej  analizy  wynika,  że  różnica  jest  na  korzyść  roku  2020  po
reorganizacji  dowozu o 243 tys.  zł.  
Radny– pan Ryszard Bala  – zapytał,  czy to  dane z grudnia ubiegłego roku.
Sekretarz Gminy –pan Jan Sokołowski – potwierdził.
Radny– pan Ryszard Bala  –  skomentował,  że w grudniu  jest  dużo dni  wolnych
bo jest przerwa świąteczna.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  przy  biletach
miesięcznych nie ma znaczenia przerwa świąteczna.  
Radny– pan Ryszard Bala- dodał, że koszty sprzętu użytego trzeba wliczyć.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  jest  to  ujęte  przy  umowie  zlecenia
przy  dowozie  ciągnikiem.  W  tym  dziale  jest  ujęte  tyle  dni  ile  faktycznie  jest
dowożenie.  
Radny-  pan  Adam Królikowski-  przypomniał  wyliczenia  z  ostatniej  komisji  w
sprawie  dowozu  budą  koszt  3,6  zł  za  km x  90km x ilość  dni.  Licząc,  że  miesiąc
ma  24  dni  szkolnych  to  koszt  jest  7  776  zł  a  w  analizie  jest  podane  4  860  zł,
skąd takie wnioskowanie.  
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  przyznał  rację  natomiast  dane  te  są
przy uwzględnieniu średniej  z 10 miesięcy.  
Radna- pani  Małgorzata Kamińska  – spytała  o koszty związane z  opiekunkami
przy  dowozach  a  w  roku  2019  były  te  koszty  uwzględnione.  Zapytała  jeżeli  w
roku 2019 za bilety miesięczne koszt  był  303 tys.  zł  na 2-3 kursy a w roku 2020
gdzie są wszystkie kursy koszt jest  275 tys.  zł. ,  jak to możliwe.
Przewodnicząca Komisji - pani Ewa Bawolska – odpowiedziała,  że to wynika z
tego, że jest dofinansowanie  a wcześniej  nie było.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dodała,  że  kwota  np.  Pacółtowo  jest  ta
sama kwota w roku 2019 co 2020 roku za bilety miesięczne.  
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Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  dane  są  z
księgowości.  Wcześniej  dowoził  dzieci  pan  Skorupski  i  nie  miał  umowy  z
ministerstwem więc nie było refundowane. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  -  w  pozycji  2e  za  dowóz
jednego  dziecka  niepełnosprawnego  jest  10  tys.  zł  a  stowarzyszenie  PSONI
dowozi  6  dzieci  a  otrzymało  20  tys.  zł.   Zaapelowała  o  większą  kwotę  dla
stowarzyszenia  bo  jest  to  spora  oszczędność  przy  dowożeniu  dzieci
niepełnosprawnych.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –   odpowiedział,  że   do  PEFRONu
został  złożony wniosek o  zakup  samochodu  dla  osób  niepełnosprawnych.  Opisał
spotkanie  z  przedstawicielem stowarzyszenia,  który nie  ukrywał  niezadowolenia
z niskiej  kwoty dofinansowania.  Omówiony był  skrócony termin dofinansowania
do  września.  Uczestniczył  także  Wójt  Dąbrówna,  który   dał  propozycję  aby
współpracować i spowoduje to mniejsze koszty.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  o   biznesplan  jak
będzie  z  organizacją  bezpieczeństwa  oraz  opieki  z  kwalifikacjami,  czy  gmina
jest w stanie zapewnić takie wymagania.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –   odpowiedział,  że  PEFRON  nie
dofinansuje jeżeli  nie będzie miał pewności,  że warunki nie są spełnione.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  skomentował,  że  w  chwili  obecnej  koszty  osób
niepełnosprawnych zamkną się w roku  kwotę 40 tys.  zł.  Autobus nie zależnie od
formy przekazania gminie trzeba zabezpieczyć  dodatkowe koszty jak kierowca i
opieka,   może  się  okazać,  że  są  wyższe  koszty.  Odeszliśmy  od  własnego
dowożenia dzieci po to aby zmniejszyć koszty a ta decyzja jest  sprzeczna.  
Sekretarz  Gminy  –pan Jan Sokołowski  –  zgodził  się  z  opinią  ale  dodał,  że  ma
obawy  iż  stowarzyszenie   wycofa  się  z  dowożenia.   Stowarzyszenie  opisało
swoją  sytuację  finansową  i  w  przyszłym  roku  tego  dowozu  może  już  nie  być,
takie informacje podano na spotkaniu z przedstawicielem.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  wytłumaczyła,  że  gmina
powinna  zastosować  zasadę  pomocniczości.  Stowarzyszenie  zorganizowało  się
aby  spierać  rodziców  i  wyręczyć  gminę.  Zostało  doprowadzone  do  skraju
bankructwa  a  wynika  to  z  tego,  że  są  małe  dofinansowania  gdyby  były
prawidłowe  dotację,  nie  byłoby  problemu.  Organizacja  ta  w  sposób  modelowy
organizuje  dowóz  i  opiekę  nad  dziećmi  niepełnosprawnymi  w  całym  kraju,
świetnie  spełnia  swoje  zadania.  Propozycja,  którą  pan  przedstawił  o  zakup
własnego  samochodu  to  odcięcie  kawałka  tej  instytucji  wysoko
wyspecjalizowanej.  Gdyby było solidne dofinansowane to nie byłoby problemu.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  -  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pani  Ewy  Bawolskiej
aby  odróżnić  prośbę  o  dodatkowe  środki  od  sytuacji  krytycznej,  w  której
instytucja bankrutuje,  a środki  z dofinansowania w niczym nie pomogą.  Poprosił
o  więcej  informacji  i  rozpoznanie  tematu  bo  trzeba  mieć  większą  wiedzę.
Zaproponował  aby  temat  zostawić  do  momentu  aż  Pan  sekretarz  przedstawi
koszty i porównania.
Sekretarz Gminy –pan Jan Sokołowski - przedstawił  problem, z którym boryka
się  stowarzyszenie,  iż  nie  ma  pozwolenia  aby  dowozić  dzieci  do  szkoły  i
organizuje wycieczki aby ominąć prawo. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  – skomentowała,  że  wszelkie
informacje  jak  działa  stowarzyszenie  można  sprawdzić  na  stronie  internetowej
stowarzyszenia,  i  nie  ma  tam nic  na  temat  złej  sytuacji  finansowej.  Nie  ma  tam
nic  nie  zgodnego  z  prawem  a  problemy  z  dowozem  dotyczą  osób
niepełnosprawnych dorosłych.  
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Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zadała   pytanie  o  koszty  dowozu  19  785
zł a trzynastka, to jest wypłacana teraz czy w marcu.
Sekretarz  Gminy  –  pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  nie  to  jest  za
2018r.  wypłacone w 2019r.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  poprosił  aby  dokumenty,  które  otrzymujemy
powinny być opisywane w sposób czytelny.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 11.
Przewodnicząca Komisji - pani Ewa Bawolska –  kolejny punkt informacje na 
temat stanu zaległości podatkowych. Poprosiła Wójta o udzielenie informacji.

Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  przedstawił dane w sprawie
zaległości podatkowych. Osoby fizyczne  zaległości  – zobowiązanie pieniężne:  
Podatek  od  nieruchomości,  podatek  rolny,  podatek  leśny  za  okres  od
01.01.2019r do 18.02.2020r. :

-  i lość kartotek czynnych – 2.275
-  wystawionych decyzj i  wymiarowych   -1.948 szt.
-   zaległości  –  335.762,72zł  –  odwołanie  pana  Kitowicza  152.492,00  zł  =
183.270,72 zł .
-   i lość dłużników  -  285.
-   wystawiono 2.167 upomnień   na kwotę 423.532,96 zł .
-   wystawiono 298 tytułów wykonawczych ,  na kwotę 81.312,70 zł .
-   wpływy z urzędów skarbowych  213.826,51 zł

Osoby prawne- zaległości na dzień 17.02.2020 r.
1.  Podatek leśny:  -brak,
2.   Podatek rolny:
-  wystawione upomnienia  -  137,00 zł  (1 szt .  )
3.  Podatek od nieruchomości:  269.864,90 zł  w tym:
- upomnienia wystawione na kwotę -29.653,00 zł  – 7 szt .
-  wystawione tytuły wykonawcze na kwotę – 235.588,30 zł .
4.  Opłata eksploatacyjna: 24.810,60 zł  w tym:
- wystawione tytuły wykonawcze na kwotę – 23.520,00 zł .
-  upomnienie wystawione na kwotę – 1.290,00 zł  – 2 szt .
5.Podatek od środków transportowych osoby fizyczne i  prawne:  -  brak.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zadała  pytanie  o  procentowe
podanie danych jak część osób zalega z opłatami od osób fizycznych.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam Szczepkowski-   odpowiedział,  że  285  osób
zalega a wystawionych decyzji wymiarowych jest  1948 szt.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  zapytał  o  opłaty  eksploatacyjne,  od  ilu  czynnych
żwirowni powinny wpływać opłaty.
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  od dwóch,
Kitnowo oraz Marcinkowo.
Radni więcej uwag nie zgłosili.
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Ad pkt.  12.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  to  ocena
realizacj i  inwestycj i  wykonanych w 2019 r.  i  planowanych na 2020 r.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  inwestycje
wykonane w 2019 roku:
1.  przebudowa  stacji  uzdatniania  wody  dla  Dylewka  –  zostało  przeniesione  na
rok 2020.
2.  przebudowa  drogi  gminnej  we  Frygnowie-  zrealizowane  i  zapłacone  w
wysokości 50 tys.  zł.
3.  wykonanie  nawierzchni  drogi  osiedlowej  w Gierzwałdzie-  wykonane,  koszt  w
wysokości 71 tys.  zł.
4.  wykonanie  projektu  chodnika  w  Grunwaldzie-  nie  zostało  wykonane,  zmiana
przeznaczenia  środków 10 tys.  zł.  Zaistniały problemy z  wykonaniem projektu  z
przyczyn geodezyjnych.
5. budowa chodnika w Zybułtowie- wykonane i opłacone.
6. budowa chodnika w Mielnie- wykonane i opłacone.
7. wykonanie projektu drogi gminnej w Gierzwałdzie- wykonane i opłacone.
8.  przebudowa  drogi  gminnej  w  Dylewie-  złożono  wniosek  o  dofinansowanie
i przełożone do realizacji  na 2020 rok.
9  wykonanie  zadaszenia  przy  świetlicy  wiejskiej  we  Frygnowie-  wykonane
i opłacone.
10. wykonanie projektu świetlicy w Korsztynie- wykonane i  opłacone.
11. projekt i budowa wiaty w miejscowości Stębark- wykonane i opłacone.
12. zakup posypywarki piasku- wykonane i opłacone.
13 zakup wiertnika paliwa- wykonane i opłacone.
14. zakup nieruchomości w Mielnie- termin został przesunięty na 31.06.2020r.
15. zakup samochodu służbowego RENAULT-  zrealizowany.
16.  budowa  pomnika  upamiętniającego  100-lecie  niepodległości  –  wykonane
i opłacone.
17. zakup samochodu strażackiego dla OSP Frygnowo- wykonane
18.  adaptacja  świetl icy  i  przedszkola  z   pomieszczeń  Szkoły  Podstawowej  w
Stębarku  –  częściowo  wykonane,  przedszkole  istnieje,  świetl ica  brak  zgody  ze
strony nadzoru prawnego wojewody.
19.  wykonanie  projektu  budowy  kanalizacji  sanitarnej  w  Zybułtowie-  nie
wykonane,
20. wykonanie projektu siłowni zewnętrznej we Frygnowie- wykonane.
21.  wykonanie projektu siłowni zewnętrznej w Domkowie- wykonane.
22.  wykonanie projektu siłowni zewnętrznej w Rychnowskiej Woli- wykonane.
23.  budowa  boiska  szkolnego  przy  Szkole  Podstawowej  w  Stębarku-  obecnie
rozstrzygnięto przetarg- realizacja w 2020 roku.
24. wykonanie placu zabaw w miejscowości Domkowo- wykonane.
25.  wykonanie projektu siłowni zewnętrznej w Kitnowie- wykonane.
26.  wykonanie projektu siłowni zewnętrznej w Pacółtowie – wykonane.
27. wykonanie projektu siłowni zewnętrznej w Zybułtowie- wykonane.

Planowane inwestycje na rok 2020:
1.  wdrożenie  cyfrowego  programu  obsługi  sieci  wodociągowej  w  gminie
Grunwald.
2. Przebudowa drogi  gminnej  w miejscowości  Dylewo.
3. Zakup nieruchomości zabudowanej na świetlice w Mielnie.
4. Projekt E-usługi dla Gminy Grunwald.
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5. Zakup komputera i drukarki na potrzeby Urzędu Gminy.
6. Zakup materiałów na wiatę w Kiersztanówku. 
7. Zakup samochodu strażackiego dla OSP Dylewo.
8. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Frygnowo.
9. Wykonanie oświetlenia w miejscowości Kitnowo.
10. Zakup materiałów na budowę świetlicy w miejscowości Korsztyn.
11. Odnowienie infrastruktury na boisku sportowym we Frygnowie.
12. Budowa boiska szkolnego w Szkole Podstawowej w Stębarku.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała,  czemu  w  planie  inwestycji  w
budżecie  na  2020  rok  jest  ujęty   zakup  materiałów  na  wiatę  dla  Grunwaldu  a
teraz jest Kiersztanówko.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził  ,  że  sprawdzi
zapis.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zapytał  o  inwestycję  z  2019  roku
przebudowa  drogi  we  Frygnowie  czemu  jest  zapłacone  50  tys.  zł  i  statut
wykonane, a jego zdaniem nie zostało to wykonane. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził,  że  zostało
wykonane  i  opłacone  do  urzędu  marszałkowskiego.  Kwota  50  tys.  zł  została  do
uregulowania za odcinek 70m drogi we Frygnowie.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  przypomniał,  ze  w  planie  inwestycyjnym
było  przeznaczone  150  tys.  zł,   było  zapisane  100  tys.  zł  wykonane  i  50  tys.  zł
pozostało. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  zostało
zapłacone.
Przewodnicząca Komisji  -  pani Ewa Bawolska – skomentowała,  że z wniosków
sołeckich  wiele  wydatków  wydaje  się  być  wydatkami  inwestycyjnymi  a  nie
zostały ujęte. Widnieją jako wnioski do realizacji z funduszu sołeckiego. 
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  poprosił  o  opinię  Radcę  prawnego  w  temacie  czy
wydatki  na  inwestycje  powinny być  ujęte  w planie  zadań  inwestycyjnych.  Podał
przykład  remontowanej  świetlicy  gdzie  są  odrębne  zadania:  remont  ścian,
parkietu,  kanalizacji,  wyposażenie  i  koszt  jest  11  tys.  zł,  czy  jest  to  wydatek
inwestycyjny.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  podała  przykład  montaż  lamp
oświetlenia   za  kwotę  12  tys.  zł. ,  lamp  jest  12  szt.  czy  to  jest  wydatek
inwestycyjny.
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  odpowiedziała,  że  sprawdzi
taką praktykę.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Ad pkt.  13.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  to
zaopiniowanie projektów uchwał na XXI Sesję Rady Gminy.

13.1.   w  sprawie  zmian  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Grunwald  na
lata 2020-2032.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  poinformowała,  że  do  tej  pory nie
nadeszła  opinia  z  RIO.  Poinformowała,  że  z  rozmowy  telefonicznej  z
przedstawicielem  RIO  wywnioskowała  iż  będzie  potrzebna  zmiana  stanu  długu,
została zmieniona kwota długu.

13



Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  w  jaki  sposób  zmieniła  się
kwota długu.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska - odpowiedziała,  że  w  ostatniej
uchwale nie były ujęte obligacje.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  jak  to  się  odnosi  do  budżetu  na
2020 rok.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska -  jest  do  poprawy budżet  oraz  WPF
w  kwocie  długu  gdyż  nie  jest  ujęte  2  mln  zł  długu,  zostało  to  poprawione.
Załącznik jest wykonany od początku i są już wszystkie pozycje ujęte. 
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  czy  zmiana  zadłużenia  z  6  mln  zł
na 9 mln zł  to dotyczy tylko kredytów.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska  – odpowiedziała,  że  kredyty,
pożyczki  i  obligacje  oraz  są  poprawione  adekwatnie  wydatki.  Większe  są
rozchody w budżecie,  zostało to dokładnie sprawdzone i  jest wszystko ujęte.
Radny- pan Zbigniew Napłoszek- zapytał o załącznik z zadłużeniem i zapytał o
sumę wysokość rat kredytu w 2020r.,  to kwota  879  958 zł a się nie zgadza. 
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  stwierdziła,  że  na  pewno  się
zgadza i  poprosiła o ponowne zliczenie.
Radny- pan Zbigniew Napłoszek- przyznał rację i stwierdził,  że się zgadza.
Radny– pan Ryszard Bala- poprosił  aby przeanalizować załącznik zadłużenie w
ostatniej  tabelce.  Dodał,  że  do  2027  roku  roczna  spłata  zadłużenia  wynosi  ok.
milion  złotych  i  trzeba  doliczyć  500-600  tys.  zł  obsługi  kredytów.  Na  ten  okres
gmina  jest  na  granicy  uzyskania  kolejnego  kredytu.  Jeżeli  pojawią  się  nowe
inwestycje  to  trzeba  szukać  oszczędności  i  ciąć  koszty bo  na  kredyty nie  można
liczyć.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  – poprosiła  o  podanie
współczynnika,  który  pozwala  na  dalsze  zadłużenia  się  gminy  i  zapytała  na
jakim poziomie jesteśmy.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jesteśmy  na
krawędzi  i  raczej  na  kredyt  nie  ma  co  liczyć.  Obiecała,  że  sprawdzi  wysokość
współczynnika i w czasie sesji odpowie.  
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  zapytała,  czy radni  pamiętają
projekt  uchwały  WPF  na  2020  rok  otrzymany  w  grudniu  i  ten  sam   projekt
uchwały  przed  sesją.  Stwierdziła,  że  są  to  dwa  inne  projekty,  w  którym
momencie  zostało  to  zamienione,  projekt  z  grudnia  ma  trzy  paragrafy  a  projekt
przyjęty na sesji ma siedem paragrafów. Zapytała,  czy tylko ona ma wrażenie, że
zaistniała  podmiana  a  radni  nie  otrzymali  nowego  projektu.  Podczas  sesji  został
odczytany  pierwszy  i  ostatni  paragraf  i  został  przegłosowany  inny  projekt  niż
otrzymaliśmy na XX sesję.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  stwierdziła,  że   radni  nie  otrzymali  nowego
projektu, tylko w grudniu z trzema paragrafami.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  stwierdziła,  że  należy zgłosić
uchylenie  uchwały.  Zapytała  Radcę  prawnego  czy  na  tej  podstawie  radni  mogą
uchylić uchwałę.
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  odpowiedziała,  że  nie
powinna taka sytuacja mieć miejsca ale sprawdzi pod względem prawnym.
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Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  przedstawił  sytuację,  że  w  grudniu
Radni  otrzymali  projekt  uchwały,  który  został  wysłany  do  RIO.  Po  opinii  RIO
dokonano zmian zgodnie z zaleceniami i te poprawki radnym były przedstawione
na  komisjach  oraz  otrzymali  opinię  RIO,  to  te  zmiany  zostały  wprowadzone  i
zaakceptowane przez Radnych.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  skomentował,  że  projekt  radni  otrzymali  w grudniu
projekt  uchwały  RIO.  Zmiany  do  tego  projektu  nie  były  wprowadzane  a  na
którymś etapie projekt został  podmieniony.
Skarbnik Gminy-  pani  Sylwia Kierebińska-  potwierdzała,  że  projekt  z  grudnia
był  aktualny ale  zostały wprowadzone zmiany zgodnie z opinią  RIO. Opinia  RIO
została radnym wręczona i odczytana na posiedzeniu komisji  przed sesją. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  odpowiedziała,  że  nie  było
zaleceń co do zmian w uchwale.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  dodała,  że  były  i  posiada  przy  sobie  tą
opinię.
Skarbnik Gminy-  pani  Sylwia Kierebińska-   wprowadzone paragrafy wynikały
z opinii  RIO, którą otrzymali  radni na komisji.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  poinformowała,  że
obserwując  zarządzenia  zaobserwowała,  że  Wójt  upoważnia  kierowników
jednostek  organizacyjnych  do  zaciągania  zobowiązań.  Zobowiązania  dotyczą
roku  bieżącego  i  lat  przyszłych,  podstawą  prawną  jest  uchwała  na  rok  bieżący.
Zapytała  czy  podstawą  nie  powinno  być  WPF.  Podała  w  wątpliwość  czy  te
zarządzenia są poprawne gdyż nie ma ograniczeń w kwotach.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  powróciła  do  tematu  projektu  WPF  z
grudnia i  odczytała  opinie  z  zaleceniami RIO, z której  wynikają  dwa zalecenia o
kwocie  długu  oraz  podano  błędnie  przedział  czasowy utraty  ważności.  Zapytała
skąd siedem paragrafów a nie pięć. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  czy  zarządzenia
wydawane przez Wójta nie powinny być zatwierdzane przez Radę Gminy. 
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  odpowiedziała,  że  nie
spotkała się z taką praktyką. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała,  czy  zarządzenie
błędnie podjęte można zaskarżyć.
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak-  potwierdziła,  że  przygotuje
opinię prawną.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  skomentował,  że  to  Wójt  kieruje  urzędem  za
pomocą zarządzeń i  jest  to kompetencja Wójta,  Rada Gminy podejmuje uchwały,
które zobowiązują do wydawania aktów wykonawczych. 
Radni więcej uwag nie wnosili.  

13.2  . w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok  .
Skarbnik Gminy- pani Sylwia Kierebińska-  przedstawiła  projekt uchwały oraz
odczytała  zalecenia  RIO (zał.nr  6)  Dokonano  w projekcie  zmiany  w nazwie   „w
sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XX/152/2020  Rady  Gminy  Grunwald  z  dnia  30
stycznia  2020  r.  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  gminy  Grunwald  na  2020  r."
Zmiana sposobu obliczania rezerwy i została zwiększona. 
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  w  jaki  sposób
funkcjonuje rezerwa.
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Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska -  rezerwa  jest  to  kwota,  która  musi
zostać zabezpieczona,  są dwie rezerwy kryzysowa i ogólna.  
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  poprosiła  o  skserowanie  opinii  RIO oraz
poprosiła aby takie dokumenty były wysyłane radnym.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zapytała  o  zał.  nr  9  na
działania  z  organizacjami  pozarządowymi powinny być  skierowane na konkretne
działanie  a  nie  na  jednostkę.   Wymieniła  pozycje  zawarte  w  zał.  to  zabytki,
dowóz  dzieci   a  pozostałych  brakuje.  Apelowała  dlaczego  jest  135  tys.  zł   a  w
programie  z  organizacjami  pozarządowymi  jest  100  tys.  zł.  Zapytała  jak  się  ma
program  z  planem,  poprosiła  o  zmiany  w  załączniku  w  temacie  nazewnictwa,  z
osobowych na celowe.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-   obiecała,  że  dokona  zmian  w
nazwach.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  odniósł  się  do  wypowiedzi  Pani  Ewy  Bawolskiej
zgadzając  się  z  nią,  dodał  iż  oczekuje  aby  załącznik  zawierał  także  podział
środków z kwoty 100 tys.  zł  zgodnie  z  programem z organizacjami  na  działania,
które  w  tym  programie  są  zawarte.  Jest  katalog  11  pozycji  w  programie
i  powinno  się  to  znaleźć,  bo  teraz  wynika,  że  wycofujemy  się  z  uchwały
o współpracy z organizacjami.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  o  dział  kary 9000 zł  czy to  jest
zapłacone i z czego wynika.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-   odpowiedziała,  to  jest
odszkodowanie zapłacone dla byłej  pracownicy z USC.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  ile  takich  spraw  się  toczy
z Urzędem Gminy. 
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  jeszcze  jedna
byłej Pani skarbnik w toku i Pani z GOK, też w toku.
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  dział   758  różne  rozliczenia
zwrot przyjętych dotacji oświatowych 23 773 za jaki to rok i  czego dotyczy.
Sekretarz  Gminy  –pan  Jan  Sokołowski  –  odpowiedział,  że  była  kontrola  Izby
Skarbowej  za  2015  rok  i  dotyczy   stowarzyszenia  prowadzącego  przedszkole
w  Stębarku  błędnie  naliczono  jedno  dziecko  i   musimy  wyrównać,  oraz  Urząd
Skarbowy  wszczyna  postępowanie  względem  stowarzyszenia.  Nie  było  naszej
winy więc będzie postępowanie i będziemy domagać się zwrotu i wyjaśnień.  
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  dział   400  zmniejszenie
wydatków na wodę w tym wynagrodzenia pracowników, skąd takie kwoty.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska -  odpowiedziała,  że  ten   dział
zmniejszyliśmy  na  wynagrodzeniach  wynika  to  z  błędu  pracownika,  wykazał  w
innym dziale i  jest to przesunięcie.  
Radna-  pani  Krystyna  Zwalińska-  zapytała  o  dział   801  oświata  wychowanie
szkoła podstawowa zmniejszono kwotę 65  509 zł.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  -  odpowiedziała,  że  zwiększono  w
przedszkolach  i  się  wyrównało  to  przesunięcie.  Duża  zmian  jest  na  dowożeniu,
była zaplanowana na wynagrodzenia, których nie ma.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  przypomniał  deklarację  wójta,  że  jeżeli  rada
zadeklaruje o rezygnacji  z programu cyfrowej  obsługi  sieci wodnokanalizacyjnej
i  czy  ma  to  odzwierciedlenie  w  tym  projekcie.  Przypomniał,  że  było  to
przegłosowane i jeżeli jest  potrzeba to Radni zagłosują drugi raz.
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Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  nie  jest  to
uwzględnione ale może nanieść zmiany.
Godzina 15 1 5na salę obrad wszedł Wójt Gminy- pan Adam Szczepkowski.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zwrócił  się  do  Wójta  w  sprawie  rezygnacji  z
programu cyfrowej obsługi sieci wodnokanalizacyjnej.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -odpowiedział,  że  zawsze
jest  taka  możliwość  ale  trzeba  brać  odpowiedzialność  za  decyzję  bo  przez
najbliższe  dwa  lata  nie  będzie  konkurs  realizowany  i  kolejnego  dofinansowania
nie  otrzymamy.  Zaproponował  aby  nie  rezygnować  ale  i  podzielić  na  4  etapy,
obecnie 15% naszego wkładu wykonujemy, za prace płacimy w ciągu  45 dni a w
ciągu  30  dni  zwraca  nam  urząd  marszałkowski,   i  przechodzimy  do  kolejnego
etapu.  Jest  to  projekt  dochodowy,  i  trzeba  go  zrealizować  za  dwa  lata,  a  nie
będzie  gminy stać.  Nie  może być  tak  aby nieuczciwi  płacili  za  tych  uczciwych i
należy  to  uporządkować.  Poprosił  aby  pozostawić  projekt  tylko  podzielić  na
etapy. 
Radny– pan Ryszard Bala- zapytał o koszty przy wariancie podziału na 4 etapy.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  odpowiedział,  że  połowa
kwoty  z  udziału  własnego  gminy  a   może  1/4  bardzo  ciężko  określić.  Nie
chciałbym deklarować to będzie adekwatna kwota do wykonania. 
Kwota  w  budżecie  jest  zarezerwowana  w  całości  ale  jak  nie  wykonamy  w  tym
roku to przesuniemy na rok następny. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  ile  możemy  przesunąć  na
kolejne lata i ile zostanie na drogi i kanalizacje.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski   -  odpowiedział,  że  jeżeli
podzielmy to na 4 to około 100 tys. zł.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa Bawolska -  zapytała  jakie  warunki  trzeba
spełnić  aby  taką  realizację  przyjąć  oraz  czy  umowa  na  dofinansowanie
przewiduje takie  rozwiązanie.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  – odpowiedział,  że  nie
musimy spełniać warunków, wystarczy złożyć  wniosek z informacją o zmianie.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  czy  w  obecnym  projekcie
zmiany,  które  ustalone  były  na  ostatniej  komisji  w  sprawie  podziału  kwoty  z
programu na drogi i  hydrofornie.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  -  wystąpił  z  wnioskiem o  podział  kwoty  280  tys.  zł
na:  100 tys.  zł  na  projekt  cyfrowej  obsługi  sieci  wodnokanalizacyjnej  a  280 tys.
zł  do działów wcześniej  ustalone  na komisji  z  dnia  25 stycznia  2020r.  tj .  drogi  i
naprawa  kanalizacji.  Zaproponował  aby 140  tys.  zł  przeznaczyć  na  remont  dróg
gminnych i  140 tys.  zł na gospodarkę kanalizacyjną.
Radni w głosowaniu jawnym wyrazili zgodę na zmiany w budżecie na 2020 rok

i   podział 380 tys. zł  z wycofanego wkładu własnego na projekt cyfrowej
obsługi sieci wodnokanalizacyjnej na:

1) 100 tys.  zł  na projekt cyfrowej obsługi sieci wodnokanalizacyjnej,
2) 140 tys. zł  na remont dróg gminnych,

3) 140 tys. zł na gospodarkę kanalizacyjną.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

13.3.   w sprawie szczegółowych zasad ustalenia czynszów regulowanych.
Podinspektor-  pani  Martyna  Krzywda  -  przedstawiła  projekt  uchwały  oraz
starą uchwałę,  porównała stawki.
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  -  zapytała  ile  jest  mieszkań  komunalnych
na terenie gminy. 
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Podinspektor-  pani  Martyna  Krzywda  -   odpowiedziała,  że  41  mieszkań
komunalnych.  
Radny–  pan  Ryszard  Bala  -   zapytał  jak  jest  ze  ściągalnością  opłat  i  czy  są
egzekucje komornicze.
Podinspektor- pani Martyna Krzywda -   odpowiedziała,  że większość płaci  ale
są osoby,  które mają  zaległości  nawet  z  kilku lat.  Komornik  często nie  może nic
zrobić ponieważ są to osoby bezrobotne.  
Radny- pan Piotr Szewczak -   zapytał  jaka jest  suma metrażu  tych  41 mieszkań,
albo jaki jest najmniejsze a jakie największe mieszkanie.  
Podinspektor-  pani  Martyna  Krzywda  -   odpowiedziała,  że  największe  83m 2

najmniejsze 31m 2  .
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  poprosił  o  informacje  ile  rocznie  wpływa  z
wynajmu w skali  roku a ile będzie po regulacji  zawartych w projekcie uchwały.
Podinspektor-  pani  Martyna  Krzywda  –  przygotuję  taką  informację  na  sesję  a
powinno wpłynąć  26 tys.  zł a wpływa z nadpłatami na remont 19 tys.  zł.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  -  uchwała  ma  spowodować
jedną  rzecz  najemca  płaci  i  przeliczy  sobie  czy  warto  wykupić  mieszkanie  bo
teraz nie warto, ma być skutek wykupu mieszkań.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

13.4.   w  sprawie  zasad  i  trybu  przyznawania  osobom  fizycznym  dotacji  celowej  na
dofinansowanie budowy przydomowych oczyszczalni ścieków z budżetu Gminy Grunwald w
roku 2020.
Pracownik  RGK-  pani  Małgorzata  Żołądek-  przedstawiła  projekt  uchwały,
poinformowała,  że  została  zmieniona  kwota  na  3000  zł  aby  większa  liczba
rodzin otrzymała  dofinansowanie.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  -  zadał  pytanie  czy  jeżeli  jest  duże  zainteresowanie
to zwiększyć ogólną kwotę nawet z tej  kwoty z rezygnacji  programu cyfryzacji.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski  –  zaproponował  aby
zaczekać na pierwsze wnioski i dopiero zrobić przesunięcie
Radni więcej uwag nie zgłosili.

13.5      .  w  sprawie  organizacji  wspólnej  obsługi  finansowo  –  księgowej  dla
samorządowych jednostek organizacyjnych Gminy Grunwald.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-   przedstawiła  projekt  uchwały.
Przedstawiła  powód  zmiany  uchwał,  dodano  nową  jednostkę  Grunwaldzkie
Centrum Sportu Rekreacji i  Turystyki.
Radny– pan Ryszard Bala- zapytał kto prowadzi obsługę księgową biblioteki.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  obsługa
księgowa biblioteki i  GOK jest prowadzona oddzielnie.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  złożył  wniosek  formalny   o  dodanie  w  §1
pkt.  7- Biblioteki i pkt.8- GOK aby obsługę księgową prowadził  Urząd Gminy.
Skarbnik  Gminy-  pani  Sylwia  Kierebińska-  poinformowała,  że  w  protokole
pokontrolnym jest  zalecenie  aby zaprzestać  prowadzenia  obsługi  księgowej  dla
bibl ioteki i  GOK. 
Radny– pan Ryszard Bala- zgodził  się że taki protokół pokontrolny w 2015 r. 
ale  w  2018  roku  zmieniła  się  ustawa  o  samorządzie  gminnym  i  jest  możliwość
prowadzenia obsługi  księgowej,  może prowadzić Urząd  Gminy.
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Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  uznała,  że   instytucja  kul tury
jest  autonomiczną  jednostką  ale  dopuszczalne  jest  aby  zmniejszyć   koszty  aby
GOK  podpisał  porozumienie  z  Urzędem  Gminy  w  sprawie  wspólnej  obsługi.
Poprosiła  o opinię  prawną Radcę prawnego.
Skarbnik Gminy- pani  Sylwia Kierebińska –  odczytała  paragraf  10a ustawy o
samorządzie  gminnym,  że  na  podstawie  porozumienia  urząd  może  prowadzić
obsługę finansową ale  to kierownik GOK powinien złoży  wniosek do Wójta.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  stwierdziła,  że  Rada  jako
organ  kontrolny  ma  prawo  sugerować  podpisanie  porozumienia  w  celu
zmniejszenia  wydatków.  Poprosiła  radnych  o  zagłosowanie  nad  wnioskiem
formalnym, o dodaniu do projektu uchwały w §1 pkt.  7-  Biblioteki  i  pkt.8-  GOK
aby obsługę księgową prowadził  Urząd Gminy.

Radni w głosowaniu jawnym 13 głosami za 1 głosem wstrzymującym.
Wprowadzono do projektu uchwały zmiany w       §      1 pkt.  7-       Biblioteki i pkt.8-

GOK aby obsługę księgową prowadził  Urząd Gminy  .

Radni więcej uwag nie zgłosili.

13.6.        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  nabycie  na  własność  Gminy
Grunwald  nieruchomości  niezabudowanej  położonej  w  obrębie  geodezyjnym
Grunwald działka nr 8/4.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt
uchwały.  Złożony został  wniosek  o  przejęcie  nieruchomości  w  Gierzwałdzie,  na
której  zlokalizowana  jest  przepompownia  ścieków  i  należy  uporządkować
dokumenty i  własność.
Radni uwag nie zgłosili.

13.7.       w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach zawartych na czas oznaczony do 3 lat.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt
uchwały.  Jest  to  pięć  nieruchomości  położonych  w  Gierzwałdzie  z
przeznaczeniem pod budowę garaży typu blaszak. 
Radni uwag nie zgłosili.

13.8.       w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanej  w
trybie przetargu nieograniczonego działka nr 290 obręb Mielno.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski -  przedstawił  projekt
uchwały.  Na  wniosek  właściciela  przyległej  działki,  przetarg  nieograniczony
i każdy będzie mógł do przetargu przystąpić.  
Radny– pan Ryszard Bala-  skomentował,  że uzasadnienie do projektów uchwał
jest nieprawidłowe i wnioskować z nich można, że przetarg jest  ograniczony.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  są  to
informacje dla radnych.
Przewodnicząca Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  poprosiła  aby w uzasadnieniu
były zawarte podstawy prawne podejmowanych uchwał. 
Radni więcej uwag nie zgłosili.
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13.9.        w sprawie wyrażenia zgody na  sprzedaż  nieruchomości niezabudowanej w
trybie przetargu nieograniczonego działka nr 112 obręb Dylewo.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt
uchwały.  Na wniosek osoby zainteresowanej zakupem.
Radni uwag nie zgłosili.

13.10.        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  po
umowach  zawartych  na  czas  oznaczony  do  3  lat   działek  nr  255/21  oraz  255/22
w obrębie geodezyjnym Stębark.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt
uchwały.  Wnioskodawca to  obecny dzierżawca,  który jest  zainteresowany dalszą
dzierżawą.
Radny-  pan  Sławomir  Matuszewski-  zasugerował,  że  działki  tej  dotyczy  inny
projekt uchwały w sprawie parkingu. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  na  czas
kiedy utworzony będzie parking dzierżawa jest  wyłączona.
Radny–  pan  Ryszard  Bala  –  zaproponował  aby  ogłosić  przetarg
nieograniczony,  który  spowodowałby  wyższy  przychód.  Poprosił  o  opinię
prawną w tym temacie.  
Radny-  pan  Adam  Królikowski  –  zaproponował  przygotowanie  nowego
przetargu  nieograniczonego,  działka  jest  położona  w  atrakcyjnym  miejscu  i
można uzyskać wyższe dochody
Przewodnicząca Komisji  -  pani Ewa Bawolska – złożyła wniosek formalny aby
zdjąć  punkt  z  porządku  obrad  sesji  i  przygotowanie  nowego  przetargu  w  trybie
nieograniczonym.

Radni  jednogłośnie  wyrazili  zgodę  na  zdjęcie  z  porządku  obrad  projektu
uchwały  w sprawie  wyrażenia  zgody na zawarcie  kolejnych umów dzierżawy po
umowach zawartych na czas  oznaczony do 3 lat   działek  nr  255/21 oraz  255/22
w obrębie geodezyjnym Stębark.

Radni więcej uwag  nie zgłosili.

13.11.       w  sprawie  ustalenia  zasad  korzystania  z  parkingu  na  działce  nr  255/21  i
255/22  obręb  Stębark  oraz  ustalenia  wysokości  opłat  za  korzystanie  z  tego
parkingu.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-   przedstawił  projekt
uchwały.  Podjęcie  uchwały  jest  niezbędne  aby  można  utworzyć  parking  na  czas
obchodów Bitwy pod Grunwaldem, stawki podane są w projekcie uchwał.
Radni uwag nie zgłosili.

13.12.        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  ustanowienie  hipoteki  na  rzecz  Banku
Spółdzielczego  w  Olsztynku  na  nieruchomości  stanowiącej  własność  Gminy
Grunwald.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  przedstawił  projekt
uchwały.  Poinformował,  że  uchwała  z  sesji  w  styczniu  w  tej  samej  sprawie
zostanie uchylona. 
Radna-  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  czy  działka  w  Gierzwałdzie  nie
obejmuje obszaru Orlika.
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie
obejmuje.
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Radny- pan Sławomir Matuszewski-  zaproponował  aby wykluczyć  drogę,  która
jest objęta i już zagrodzona. 
Radni więcej uwag  nie zgłosili.

13.13.        w sprawie ustalenia  składu stałych komisji  Rady Gminy Grunwald.
Radny– pan Ryszard Bala –  przedstawił  projekt  uchwały.  Stwierdził,  że  jest  to
uporządkowanie podjętych decyzji  przez stałe komisje Rady Gminy.
Radni uwag nie zgłosili.  

13.14.        w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Stowarzyszenia  Pomoc  Dzieciom
Potrzebującym im.  Janiny Pelczarskiej  na działanie  Wójta Gminy Grunwald.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa Bawolska –  przedstawiła  projekt  uchwały
oraz zaprezentowała uzasadnienie, które opiniuje skargę jako niezasadną.
Radni uwag nie zgłosili.  

Ad pkt. 14.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  kolejny  punkt  obrad  wolne
wnioski i  zapytania.  
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  przedstawiła  podanie  od
mieszkańców Rychnowa oraz Rychnowskiej Woli z prośbą o podłączenie do sieci
kanalizacyjnej.  Odczytała  podanie,  zasugerowała  że  pismo  powinno  zostać
potraktowane jako petycja i  opublikowane na BIP.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-   zapytał  czy  specjalista  oglądał  teren  w  tych
miejscowościach  i  czy  jest  techniczna  możliwość  podłączenia  do  sieci
kanalizacyjnej w Gierzwałdzie. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że
pracownicy  gminy  zbadali  temat  i  sporządzili  odpowiedź.  Poinformował,  że
technicznie jest to do wykonania ale wiąże się to z ogromnym kosztem. 
Radca  prawny-  pani  Anna  Szypułowska-Stasiak  -  zgodziła  się  opinią,  że  jest
to petycja i należy opublikowanć na stronie BIP Grunwald.
Radna-  pani  Iwona  Stanka-   poinformowała,  że  został  przywieziony węgiel  do
świetl icy i  zapytała kto ma go załadować. 
Wójt  Gminy  Grunwald-  pan  Adam  Szczepkowski-  zaproponował  aby  zgłosiła
zapytanie do Dyrektora GOK.
Radny-  pan  Arkadiusz  Piasecki-  zapytał  czy  w  trakcie  sesji  ma  odczytywać
całe projekty uchwał czy tylko numery projektów.
Przewodnicząca Komisji - pani Ewa Bawolska – poprosiła aby projekty uchwał
były dodawane do punktów posiedzeń jako załącznik na stronie posiedzenia.pl.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  powinny być  czytane  gdyż  obrady są
jawne   z  publicznością  ,  która  powinna  zapoznać  się  z  treścią.  Jeżeli  uchwala
jest długa to należy zaznaczyć najistotniejsze fragmenty i je odczytać.  
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –   stwierdziła,  że  zarządzenia,
które  ogłaszane  są na  BIP powinny być  ogłaszane  w terminie  a  nie  z  tak  dużymi
opóźnieniami  np.  zarządzenie  z  30  grudnia  2019r.  opublikowane  pod  koniec
stycznia 2020r.,  poprosiła aby były publikowane niezwłocznie i chronologicznie.
Zapytała  o  zarządzenie  nr  19  z  2020  r.,  w  sprawie   uprawnień   zaciągania
zobowiązań.  W podstawie prawnej  jest  odwołanie do uchwały budżetowej  na rok
2020 dając jednocześnie kierownikom jednostek organizacyjnych uprawnienia do
zaciągania  płatności  wykraczających  poza  rok  budżetowy.  Zasugerowała,  że
odwołanie  powinno  być  do  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej
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Prognozy  Finansowej  na  lata  2020-2023,  dodała  że  niepokojące  jest  brak
wskazania wysokości kwoty zobowiązania. 
Wójt Gminy Grunwald- pan Adam Szczepkowski -  poinformował ,że  wpłynęły
4  oferty   sprawie  termomodernizacj i  GOK.  Przedstawił  koszty  całkowite  w
odniesieniu  do  najkorzystniejszej  oferty.  Poprosił  radnych  o  pomoc  w  decyzj i
czy  realizować  obecny  program  czy  zrezygnować  i  złożyć  wniosek  o  nowe
dofinansowanie.  Poinformował,  że  nowy  program  termomodernizacj i  jest
korzystniejszy ale mało prawdopodobny,  że zostanie  nam przyznany.   
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  poprosiła  aby  sporządzić
porównanie obu projektów i  wysłać Radnym aby można się dokładnie zapoznać i
poprawnie doradzić.  
Radny-  pan  Adam  Królikowski  –  poprosił  o  przygotowanie  informacji  przez
panią  skarbnik  jak  zmiana  wpłynie  na  budżet  gminy,  czy  stać  gminę  na  nowy
plan.
Radny–  pan  Ryszard  Bala-  zaproponował  aby  na  posiedzeniu  sesji  Radni  w
punkcie wolne wnioski wyrazili  swoją opinię.
Przewodnicząca  Komisji  -  pani  Ewa  Bawolska  –  zasugerowała  aby  dodać
punkt z możliwością głosowania aby radni mogli  zaopiniować wniosek Wójta.
Radni więcej uwag nie zgłosili .

Ad  pkt.  15.  Wobec  zreal izowania  porządku  obrad,  Przewodnicząca  komisji
Skarg, Wniosków i Petycji   Rady Gminy zamknęła posiedzenie Komisj i .

Protokołowała
Przewodnicząca komisji Skarg,

Wniosków i Petycji.  

Iwona Mikołajczak
Ewa Bawolska 
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